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Onderwerp: Q-fever 

Bijlagen: BRABANT%20VEIL1GER%2013%20JAN09.pdf; GD783 flyer 6.pdf; Q fever onverdacht.doc 
Q-fever betrokkenen, 

Q-fever blijft de gemoederen bezig houden en de druk loopt nog steeds op. Vorige week zaterdag vond een Q-fever 
bijeenkomst plaats in Landerd waar de ministers van LNV en VWS bij aanwezig waren. Tijdens het openbare deel van 
die dag hebben , (GGD; zie ook bijlage), (LTO) en ik een presentatie gehouden. Vanaf 
de vrijdagmorgen daarvoor vroeg de pers mij om te reageren op de inmiddels aan de pers doorgespeelde presentatie 
van . Uiteindelijk heb ik dat niet gedaan omdat ik niet vooruit wilde lopen op de zaken die op zaterdag 
zouden gebeuren. Daarna heef. in de schrijvende pers en voor radio en tv elke gelegenheid aangegrepen 
om verdergaande maatregelen te eisen: dierbewegingsbeperkingen, stallen sluiten, mest verbranden enz. Intussen 
kwam op vrijdagmiddag van Bureau Risicobeoordeling van de VWA een risicobeoordeling van Q-fever via mest. Samen 
met RIVM en CVI werkt GD aan een pilot om de reductie van Coxiella in mest tijdens het proces van compostering te 
meten. Hiervoor wordt gebruik gemaakt van Coxiella burnetii kweek op het CVI. 
Dit weekend heeft het RIVM een volgende (vierde) Q-fever slachtoffer bekendgemaakt. 
Komende maandag besteedt Netwerk (NCRV-netwerk, Nederland 2, 20.25 uur) 8 minuten aandacht aan Q-fever. De 
redactie heeft mij benaderd voor de naam van een dierenarts die goed op de hoogte is van Q-fever om het enten van de 
geiten op een melkgeitenbedrijf en een kinderboerderii in beeld te brengen. Uiteindelijk hebben ze gekozen voor een 
andere dierenarts (waarschijnlijk dierenarts I. Ook komt aan het woord en 
uiteindelijk heb ik ingestemd om mijn reactie te geven op de uitlatingen van , zonder overigens zijn deel in 
de uitzending te hebben gezien. Voor uiteindelijk één à twee minuten uitzending wordt ongeveer een uur opgenomen. Ik 
ben benieuwd. 
Inmiddels hebben we in overleg met de koepelorganisatie van de kinderboerderijen in Nederland (SKBN) en 
schapenhouders die hun dieren inzetten voor landschapsbeheer een keurmerk Zoönosen (zie bijlage) gelanceerd. Hier 
waren we rond de jaarwisseling al mee begonnen. Het gaat hier niet om een systeem van certificering maar om een 
gecontroleerd drie stappenplan dat aangeeft welke maatregelen zijn genomen om de risico's zo veel mogelijk te 
beperken. Voor de deelnemende kinderboerderijen worden de eisen van dit keurmerk uiteindelijk ook opgenomen in het 
kwaliteitssysteem waar de kinderboerderijen nu aan werken. Dit kwaliteitssysteem komt echter langzamer op gang dan 
de overkoepelende organisatie een aantal jaren geleden had gehoopt. 
Recent hebben we in overleg met een aantal betrokkenen een aanzet gemaakt voor Q-fever onverdacht certificering (zie 
bijlage) voor melkschapen- en melkgeitenbedrijven. Mogelijk kan deze onverdacht-certificering in de plaats komen van 
elders bepleite ingrijpende dierbewegingsbeperkingen. We zijn intussen met de voorbereidingen van de uitvoering 
gestart. 
Tenslotte is het goed om te weten dat vanuit de ministeries van LNV en VWS vragen over Q-fever zijn gesteld aan 

. Deze vragen zijn vervolgens belegd bij de leden van het Outbreak Management Team Q-fever en samen met 
(CVI) heb ik suggesties voor antwoorden doorgegeven aan . Wij hebben gevraagd om de 

definitieve antwoorden ter inzage te krijgen maar ik weet niet of dit gebeurt en of we vervolgens nog invloed hebben op 
het definitieve antwoord. Waarschijnlijk gaat de brief met antwoorden begin volgende week naar beide ministeries. 

Met vriendelijke groet, 

www.ecsrhm.eu 

GD 
Postbus 9, 7400 AA Deventer 

'(Sgddeventer.com  
www.qddeventer.com 
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In de vo lgende u i tgave onde 

Brabant h in de greep van de 
Q-koorts. In juni 2007 sloeg de 
geheimtinnige ziekte voor het 
eerst toe en werden 170 mensen 
ziek. Op 1 oktober vorig jaar 
bedroeg het oantoi zieken bijna 
750. Alleriei maotregelen zijn 
inmiddels getroffen. Voorkornen 
v^e daarmee dot de Q-koorts zich in 
2009 verder verspreidt? Jos van de 
Sonde, arts en manager Algemene 
Gezondheidszorg verbonden oon de 
GGD Hart voor Brobant, heeft zijn 
twijfels. 

Op het beste^ 
je voor op 't ergste^ 

Jos van de Sande is al vanaf de allereerste besmettingen betrokken bij het 
onderzoek naar de bron van de ziekte en de advisering aan de betrokken 
gemeenten en ministeries. 'We weten inmiddels heel veel, maar nog te weinig 
om de bron van ziekte effectief aan te pakken. Daarom wordt het heel span
nend hoe de Q-koorts zich in 2009 zal manifesteren.' 

Hypotheses 
Het grote vraagteken is hoe de ziekte zich de afgelopen twee jaar in zo'n 
razend tempo wist te verspreiden. Jos van de Sande: 'Sinds de jaren vijftig zijn 
wereldwijd rëgelnlatig epidemieën van Q-koorts beschreven. In Nederland 
- waar een aangiftepUcht geldt voor ziektegevallen - zijn tot en met 2006 
jaarlijks tussen de vijf en vijftien ziektegevallen gemeld, bijna allemaal men
sen die beroepsmatig met vee in aanraking komen. Dat veranderde op slag 
in 20Ö7 met 170 besmettingen, vooral onder mensen die juist niet met vee in 
aanraking komen. 
Een mogeUjke verklaring daai-voor is dat de oorspronkelijk Qkoortsbacterie 
is gemuteerd tot een krachtiger, meer resistente soort. Dat is echter een las
tige hypothese, omdat we niet beschikken over een DNA-fingerprintvan de 
betrokken bacterie. Daardoor is niet te zeggen of een bacterie die in een stal 
is gevonden precies dezelfde is als die welke bij een patiënt is aangetroffen. 
Anderen leggen een direct verband tussen de uitbraak van de ziekte en de 
doodgeboren geitjes. Als dat zo zou zijn, zou de piek\an de besmettingen 
zich niet in mei/juni, maar twee maanden eerder - in de lammerperiode -
moeten hebben voorgedaan. 
En ten slotte is er nog de theorie dat de hogere temperaturen en toenemen
de droogte als gevolg van klimaatsverandering een rol spelen. Nu was vooral 
2007 inderdaad relatief warm en droog, maar als dat alleen de oorzaak zou 
zijn, zou de epidemie hebben moeten doorlopen totjuü/augustus. Feitelijk 
was de ziekte toen al op zijn retour.' 
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Besmetting von de ziekle verloopt via dz 
luchlv/egan, maar ook bij liel eten van 
rauwe melkproducten. 
Besmetting via de luclit gebeurt vooro! 
bij liel uilme:.lan van de stollen. 
De meeste beamoftingen verlopen 
zonder dal de patiënt het merkt 
Bij oen ernstiger verloop begint de 
z.iekts messtal acuut mat heftige 
hoofdpijn en fiogo koorts. 
Nao-ït d j ocute vorm bastciol er een 
zeldzoma chronischs vorianr die 
levensbedreigend kan zijn. 

Wat is Q-koerts? 
• Q-koorts 15 een zogenaamde zoönose, 

een ziekte die overgaat van dier op mens. 
• Veroorzaker is de bacterie Co.Kiella 

burnetii, een micro-organisme dat 
vooral voorkomt bij schepen, geiten en 
runderen. 

» Een infectie zorgt voor vroeggeboorten 
en miskramen v/oordoor de bacterie 
in groten getale vrijkomt in urine, 
vnjchf'^/aler, foetus an placenta. 

• In de in Nederland gebruikelijke 
potälallon blijft hot mengsel van mest 
en stro long in de slai. 

Q=ko©rfs in ^äederland 
in Ncdedond werden tot en met 2006 jaarlijks lussen de vijf en vijftien ziekiegovallen 
gemeld. Moor in 2007 werden in Brabont l 70 mensen ziek, van v/ie do meestsn als 
gevolg van een besmettingshaard in f-feipen. In 2008 was het aantal ziektegevallen 
begin juni nog gelijk oon het aanlol in 2007, Daarna nom het oantal fors toe. 

Tol 1 oktober 2008 zijn alleen al in de GGD-regio Hart 
voor Brabant (29 gemeenten in de regio Midden- en 
Noordoost-Brabant) 673 zieken gemeld, van vAe er 
103 in een ziekenhuis moesten vvorden opgenomen. 
Rond Helmond zijn 80 ziektegevallen gemeld en in ds 
regio Nijmegen - grenzend aan Brabant - nog eens 40. 
Daarmee vorml Q-koorlJ een serieuze bedreiging vooi 
de volksgezondheid. 

De besmeltinghaorden in Brabant 

MöQtregelen van LNV 
• Een meldplichl voor bedrijven wuor op 

enig moment opvallend meer aboitus-
•jcn ('Gboriusstorm') plaatsvinden, 

• Dc Vnsdäsl en WarenAuloriteit (VWA) 
bcv.oekt deze bedrijven en bespreekt de 
nal ïving van hygiëneadviezen. 

• Bij bedrijven vjoai besmetting is vost-
qasteld geldt een verbod van drie maan 
den op hel uitmes'er van de slal en hel 
uilf'jden van mesl 

• Als de potstal vol is, is ontheffing moge
lijk van de yAA'A die tei plekke bekijkt 
V/al de olternatleven Zijn. 

' Er mogen geen bezoekers komen in de 
stollen van besmette bacfrijven 

• l-|el ministeria van VWS overlegt met hef 
RIVM of zelfkazende boeren die getrof
fen voorden door een besmetfing de 
rauwe melk moeien pasteuriseren. 

• De niefkgeiten en -schopensector wordt 
geadviseerd om voor hel begin van 
de lommerperiode in februari de stal 
uit tn mesten. Bacteriën die bij even
tuele abortussen vrijkomen, worden 
dan geruime tijd in het stro bewaard 
Gedurende die lijd neemt ds besmethng 
fiinit ol 

• Als vooriopig hoogrepuni van overheids 
irigri|pen vond op 20 oktober 2008 een 
grote vaccinatiecampagne ploals. 

Afstemmingsoverleg Q=k©©rfs 
Op 20 riktober 2008 organiseerde de provincie een bijeenkomst met nagenoeg alle 
instanties d'o oen rol kunnen spelen bij do aanpak van O-koorts De GGD-orr.s Jos von 
de Sande hield een inleiding over de ontwikkeling van de z'skts de afgelopen tv/es jaar 
lildens de bijeenkomst werd duidelijk wie v/ot precies doet en spraken de inston'iei of 
elkaur op de hoogte te houden en activiteiten op elkaar of ts stemmen De min'Steries van 
LNV cn VWS nemen hel initiatief tot se>i vervolgovedeg medio januari. 

Mest 
Hóe de,epidemie is ontstaan laat zich 
dus niet eenduidig %'erklaren. Maai' 
Jos vari dc Sande heeft zijn ogen en 
oren niet iri de zak. 'Ilc ben er inmid
dels van overtuigd datde epidemi
sche besmetting door Q-koorts plaats
vindt zodra besmette geitenmest cle 
stal verlaat. Ik weet ran geitenboercn 
dat ze de mest uitrijden tot ongeveer 
half mei, zeg rnaar als de maïs begint 
té groeien. De mest wordt door
gaans vervoerd op open karren en 
veiA'olgens over het land gestrooid. 
De mest wordt vaak niet direct of 
helemaal niet ondergewerkt, maar 
blijft op het land liggen, verdroogt 
en venvaait. Opvallend is dat de piek 
van de epidemie precies past in deze 
periode dat de mest wordt uitgereden. 
Van één boer wetén we exact wanneer 
dat gebeurde; precies twee weken 
later zagen we op die locatie een 
besmettingsuitbraak. Dat bedrijf was 
overigens bekend, omdat daar kort 
tevoren een 'abortusstorm' had plaats
gevonden. De betrokken boer had 
dat gemeld bij de Gezondheidsdienst 
vobr Dieren. Vreemd is dat het ook 
het afgelopen jaar - toen inmiddels 
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een meldingplicht ran kracht was -
officieel bij dit ene bedrijf gebleven is. 

Inefffjciiaf .- ' 
Het ministerie van Landbouw, 
Natuur en Voedselkwaliteit heeft 
inmiddels allerlei maatregelen 
getroffen om de ziekte te lijf te gaan. 
Daartoe behoren de al genoemde 
meldingsplicht voor bedrijven waai' 

( 'jp zeker moment opvallend meer 
abor tussen plaatsvinden dan nor
maal. De Voedsel en WarenAutoriteit 
(\'\VA) bezoekt vervolgens deze 
bedrijven en bespreekt de naleving 
van opgestelde hygiëneadviezen. 
Jos van de Sande twijfelt aan het effect 
van deze maatregelen. 'Natuurlijk is 
een meldingsplicht op zichzelf prima. 
Maar ze werkt onvoldoende. Hier in 
Brabant heeft zich in 2007 en 2008 
één boer gemeld, en dat was ook riog 
dezelfde. Andere boeren melden zich 
niet uit ongehoorzaamheid óf omdat 
zij het aantal abortussen niet als een 
'storm' beschouwen, tervsijl er wel 
degelijk sprake kan zijn van Q-koorts. 
Doordat de meldingsplicht niet 
werkt, werken de hygiëneadviezen 
ook niet. Want de VWA komt pas in 

actie nâ een melding. Mij interesseert 
de prakdsche vraag: wanneer is een 
stal besmet? /Vntwoord: als er één geit 
besmet is. En voor mij is iiet hele gelVied 
verdacht als er zieke rnensen zijn... ' 
Als voorlopig hoogtepunt van over-: 
heidsingrijpen vond op 20 oktober j l . 
een grote vaccinadecampagne plaats. 
Tienduizenden geiten en schapen in 
de 'brandhaarden' lond Uden weid 
op last van het ministerie van LNV 
ingeënt tegen Q-koorLs. 
Ook deze maatregel heeft volgeris 
Vari de Sande slechts beperkt effect, 
want beesten die drachtig zijn mogen 
niet worden gevaccineerd. Ómdat iri 
oktober voor %-eel geitenhouders het 
dekseizoen al was begonrien, lopen 
er nu nog duizenden geiten en scha
pen rond, die de bacterie kunnen 
oplopen en uitscheiden. 

Agr.yiuîîende maetregslen 
'Alsje echt iets aan de Q-koorts-
epidemie wilt doen, moetje het 
kwaad aan de wortel aanpakken. 
Boeren moeten op de eerste plaats 
worden verplicht om altijd en 
óveral doodgeboren geitjes met 
hun nageboorte te verwijderen en 

C=llerf5)©ini w i l weteüi 

Herpen bij Oss had vorig jaar de Iwijtei-
achtiga eer de eerste 'besmettingshaard' te 
zijn van Q-koorts. In het dorp werden 76 
mensen in meer of mindere mote ziek, Vam 
hen had 60% nauv/elijks klachten, maar 
20% werd dood7.iek me' aandoeningen 
aon lever en longen. Bij één sterfgeval 
bestaat het vermoeden dat de Q koorrs de 
oorzaak van hel overlijden is geweest. 

Omdat er onder de inwoners nog veel 
vragen leven over ds Q-koorts, ofgani-
seerde de GGD t-lort voor Brabant op 
4 november jl. oen voorlichtingsbijeen
komst. De plaatselijks huisarts, de GGD, 
de Voedsel en WarenAutoriteit (VWA) en 
het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en 
Milieu (RIVM) presenteerden hun oc tuele 
kennis over de Q-koorts, Een (••lijmeegse 
bngarts in opleiding deed verslag van 
zijn onderzoek naar hel ziekteverloop bij 
de Herpense patiënten met Q koorts 
Veel vragen uit hel publiek konden wor
den beantwoord. Maar nog niel alles 
is duidelijk. Zo is nog niet bekend of 
rnensen die Q koorts hebben gehod nog 
veilig bloed kunnen geven De Bloedbank 
doet door nog onderzoek naar. 

Tijdens de bijeenkomst maakte de GGD 
Hartvoor Brabant bekend dal zij gaat 
onderzoeken wat de uitbraak van Q-kcorts 
in Herpen gekosi heeft. De bedosling is te 
achterhalen wot voor da somenleving dc 
economische gevolgen zijn van de ziekte. 

te vernietigen. Ajs zich abortussen 
voordoen moeten we een bedrijf 
direct als besmet beschouwen en 
daar de nodige hygiënemaatregelen 
treffen. Geitenboercn moeten verder 
worden vérplicht de mest te laten 
vernieügeri, bijvoorbeeld door ver
branding. Vóór het vervoer moet de 
mest wordén ontsmet en afgedekt. In 
geen geval mag die meer op het land 
geraken.' 
Voorlopig gelden echter de offici
ële maatregelen van het ministerie 
van LNV. Jos van de Sande is er niet 
gerust op: 'Ik hoop óp het beste, 
maar bereid mé voor op het ergste...' 
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Kb-
•) In do wereld van externe veiligheid 
'•' roept het vercmtwoorden van l»et 
' groepsrisico de meeste vragen op. 

Vakambtenaren die ermee belast 
zijn vinden het at moeilijk. Hoe leg 
je dan aan bestuurders uit waar 
t.e ' ja ' tegen zeggen en wot de 
risico's xijn als onverhoopt toch eon 
i w o a r ongeval gebeur»? De 'mal 
groepsrisico' schiet te hulp. 

Eenvoudig instrumenf 
voor complex probleem 

Mal groepsrisico 
Op 2 december 2008 vond in Rótter
dam het Jaarcongres Relevant plaats. 
De congresgangers vroegen zich 
hardop af of het beleid ten aanzien 
van groepsrisico failliet is. 

Geïïamenlijk project 
Bij de provincie Noord-Brabant 
spreken ze nietvan een faillissement. 
Beleidsmedewerker externe veilig
heid Wim Blinker: 'Het is goed dat 
we beleid voeren op groepsiisico, 
maar we weten dat het een complexe 
aangelegenheid is. Het ontbreekt 
met name aan een goed instrument 
met behulp waan'an het groepsiisico 
goed kan worden verantwoord.' 
Onder dé werknaam 'mal groepsiisico' 
startte de provincie daaiom een project 
óm een dergelijk instmment te ontwik
kelen. Ze doet dat samen met het minis
terie ran VROM, DCMR Milieudienst 
Rijnmond, adsiesbureau DHV, de drie 
Brabantse Veiligheidsregio's, gemeente 
Helmond, Veiligheidsregio Zeeland, 
GGD West- Brabant en de Vlaamse 
Overheid. 

2ichtbàre effecten 
Bij het verannvoorden ran het groeps
risico moeten besaiurders rekening 
houden met de scenario's die tot een 
ZAvaar ongeval kunnen leiden, maar 
ook met de mogelijkheden pm een 
ramp te kunnen bestrijden én met 
de economische gevolgen. In de mal 
groepsrisico worden al deze aspecten 
in algoritmen venverkt. Uiteindelijk 
leideri die tot een drempelwaarde in 
de/nK;ui-\'e van het groepsrisico. De 
drempelvraarde fluctueert afliankelijk 
van het gekozen scenario en de geko
zen parameters ran de betreffende vei
ligheidsregio. Ze moet echter blijven 
binnen de range van 2 decaden onder 
en 2 decaden boven de oriëntereride 

vraarde v-aii het groepsrisico. Is er spra
ke van een overschiijding, dan moet 
een maatschappelijke kosten-baten
analyse worden uitgevoerd. De mal 
levert hieiYOor niet alleen een sti uc-
tuur in de vorm van een sóórt catalo
gus waarin voor het betreffende scena
rio verschillende maatregelen woiden 
voorgesteld om de risico's te venninde-
ren. Het is ook mogelijk de kosten van 
verschillende maati egelen te vergelij
ken alsmede het aantal slachtoffers dat 
ermee wordt vermeden. 

Digitaal 
De mal verschijnt té zijner tijd in digi
tale vorm, eenvoudig in het gebruik 
en gratis verkrijgbaar. Het instrument 
verrangt de verantwoordingsplicht 
niet, maar helpt wel de veranm'oor-
dingsplicht van het groepsrisico te 
ondersteunen. 
In de komende maanden volgt meer 
nieuws. Ook wordteen prijsvraag 
uitgeschreven voor een betere naam 
voor het instrument. 

Voor meer informatie: projectleider 
Wim Brinker, (073) 680 86 15, 
WBrinker@brabant,nl 

impress'te van de mal groepsrisico 
r'i= 

1 -

Voorbeeld van het hoofd';cherm van de mal. 
De gepressnfeorde drempeSvaarde en grocfii-
risicó zijn fictief! 

.J 

Voorbseldvon een invoerscherm van ds ma!. 

Groepsrisico 
Hel groepsrisico is een maat voor de kons dat door een ramp met gevaarlijke sloffen een 
groep mensen die niet rechtstreeks bij de activiteit betrokken is, tegelijkertijd omkomt. Het 
groepsrisico kan toenemen door uitbreiding van risicovolle octivileiten of door hel verflogen 
van de personendichtheid (bijvoorbeeld door woningbouw). Voor het groepsrisico zijn 
geen harde normen vastgelegd, alleen oriënterende waarden. Overheden moeien bij een 
toename van het groepsrisico verantv/oording afleggen over het besluit dot daoraan ten 
grondslag ligt. 

Volgens de Nota van Toelichiing op artikel I 2 en 13 van het Besluit externe veiligheid 
inrichtingen (Bevi) gaat het bij de vsrantvyoordingsplicht van het groepsrisico om de 
volgende bestuurlijke vraag' '•welke omvang van een zwaar ongeval is, gegeven de kons 
daarop en gegeven de oKveging van de risico's legen de maatschappelijke kosten en beien 
van een risicovolle activiteit, aanvaardbaar?'. 
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Toekomst 

In ons compacte Neder land is veel oandacht voor de risico's bi j het vervoer van gevaar l i j ke stof fen. Het r i jk heeft het 
init iatief genomen om het vervoer van gevaar l i jke stoffen over de w e g , wa te r en spoor vei l ig en duurzoam te regelen 
met de on tw ikke l ing van het Basisnet. In Brabant manifesteren zich voora l problemen op het spoor. Daarom hameren 
de overheden hier voorat op maatregelen die het spoorvervoer vei l iger maken . 

Namens de provincie neemt 
beleidsmedewerker Tom de Graaf 
deel aan de overleggen over het 
Basisnet Spoor dat Brabantse steden 
lucht moet geven. 
'De ontwikkeling van het Basisnet is 
weerbarstig. Het gaat erom stelsel van 
routes te creëren waar het vervoer 
ran gevaarlijke stoffen duurzaam 
in evenwicht is met ruimtelijke 
ontwikkelingen en veiligheid. In 
Brabant is dat vooral ran belang 
voor de steden die liggen aan de 
zogenaamde Brabantroute: Breda, 
Tilburg, Eindhoven en Helmond. 
Maar ook voor Roosendaal dat 
immers op de enige spoorverbinding 
naar het zuiden ligt. 

Betuwe l i j n 
Een belangrijk deel van de oplossing 
moet komen v"an de Betuwelijn. 
Met name voor het veiToer naar 
Duitsland moet de Betuwelijn de 
Brabantroute ontlasten. 
Tom de Graaf: 'De Betuweroute 
functioneert op dit moment nog 
steeds niet op het geplande niveau. 
Dat komt onder andere door het 
complexe veiligheidssysteem. Daar 
is zo lang discussie over geweest dat 
er nu nog onvoldoende geschikte 
locomotieven zijn. Maar ook als 
de Betuwelijn eenmaal optimaal 
functioneert zal er in de toekomst 
toch vervoer van gevaarlijke stoffen 
door Brabant plaatsvinden. Het is de 

kunst om dat dan zo veilig mogelijk 
te laten verlopen. Daarvoor zullen we 
maatregelen moeten treffen. 
Intussen loopt ook de ontwikkeling 
ran het Basisnet Spoor vertraging 
op. Want juist nu de eindfase in zicht 
komt, raken de betrokken partijen 
ei-van doordrongen dat zij te maken 
krijgen met beperkingen. Zo zien 
veî voerders gevolgen voor de aard 
en omrangvan hun transporten. 
En gemeenten kunnen alleen 
onder voorwaarden langs het spoor 
bouwen. En zelfs als het Basisnet 
Spoor is afgerond zal er nog de 
nodige tijd overheen gaan voordat 
het ook wettelijk is vastgelegd. Wij 
willen niet zo lang \rachten.' 
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Volgt'iis 1(1111 (!(• Ci^iaf is Cl op korir' 
t f i i n i j n Nooial \vv\ wiirst te t)()ckr'n 
met hct \ ( - i l i ^ saiiicii.stclicn \an 
trci i ici i . '.AI laiij^cr iiiaaf^t Brahaiil 
/i( h sici k \ maatregelen die 
met iiaiiic ccn c\|)l()sic \an ccii 
111 aiidliai(• vloeistol (ol ucl HI.IA'K, 
linilnii^ li i j i i i i l iwjxiiifliiig vajmir 
l'xfliisiiin) op hct spool moeten 
Nooi koincn, Om dat te l)eiciken 
moet (le sameiisiellino \an de 
!i(.'iiicii /O worden ingerielit dat 
\\at;()iis met hianrlharc gassen 
gescheiden / i jn \ . in wagons met 
hl,mdbare \ loeislolïen. 1 let 
hedi ijislcNcn oiiclci /ockt daarsan 
ll l l dc liaalhaaiiieid. Vastgesteld is 
c( l i lci al (lal (Icigcliike maatii'gclcii 
dc Nciliglicid aan/icnlijk kunnen 
\ci beteren, lai ik dm 1 te hewereii 
dat daiik/ij de/e maatregelen vei \'oci 
langs knclpnntsitiiaties mogelijk 
/al l)lij\ ('n cn dat het hedi ijlsle\en 
er (Ins /(.'kci ook \an /al profiteren. 
1 )c min ister ondiMsc l i r i j l t ose ri gens 
()n/e \ isie. I l i j gaat |)i olieien met 
de Wreniging\an de Nederlandse 
( lli(.-miselie Industrie (N'Ndl) ei-ii 

o\('i eenkoinst af le sluiten (nci lici 
\c'ilig saiiicnsicUen \an ti einen.' 

( i l i : i ->{ - ,S ; I -l î i O 

Nu het liasisiicl / i jn eindfase 
nadert is de niiiiistci er nog eens 
op g(.'alteiideci(i dal hel Hasisnct 
ki icl | i i intcn\ i ij worrll opgelc\'cid, 
lom dc Cl aal: 'De Wreniging \ , iu 
Xcdei laiidsc- ( iemcentcn ( \ \ \ ( >) 
en liet lntei pro \ i i i i iaal 0 \ c i lcg 
( l l 'O) / i jn namelijk be/orgd dat 
hel l ijk le gemakkelijk (imspi ingt 
mei het /ogenaamde groepsi isito 
(/ic kader), Daaroni hekibcn / i j de 
minislcr gevraagd om liij de \c i dere 
oiitvsikkeling \an het Basisnet - /ekei 
als de \cr\()ersprognoses toenemen 
- SCI i(.'us {V l)li)\en kijken naai 
hel gl ()C|)si isico en maatregelen 
le trelk'i i om d.il iisi((i lenig le 
bi eiigcu tot tMimcii de geldende 
Ol i(''iil.itic\\<iai (le. In recent o\ciieg 
liet'lt dc minister de/c /ienswij/c 
oiuk'i s< h res ell en gc/egd saineii iiK't 
de lietrokkcii gemeenten tc uil lcn 
/ocken naaid|)lossingen om jmst ook 
de prohlemcii met hc\ grocpsi isi(o 
•lan le pakken,' 

.Met hel oog op dc middellange 
ICI mijn l ic l ) l )e i i \ 'N( ;e i i I l 'O de 
aaiuhu ht gevi aagd \()or dc \'eiliglieid 
op eventuele routcomlcidingen, 
Tom d(- ('.l aaf: 'Hel kan oimvillc 

\aii eHu ieiK \ wiaiselijk / i jn om 
l)ij\'ooibeeld vanal cle Betuwelijn 
alLikkingcn te maken in een 
l)e|)aalfle i ieliting. D.in is l icl de 
\( taiii\\()ord(-liiklicid \aii liet rijk 
om ook op die routes dc \( ' i l iglicid 
le gar.uidcicii cn ei dc nodige 
maaircgelcii le ticrien, I Iet mag 
immers n\ci /o / i j n dat de i isi(o's die 
(Ic ene gemeente niel meer loopt, 
op een an dei e gemeente worden 
algcwenteld, 

',S.mien\attciid kun je /eggen (hit 
hel perspccliei \an een duui /.iam 
\( ilig liasisnct nog steeds o\(.'rcind 
st.tat. Maai het gaat lang/.uim, 
Ondci tussen kunnen wc de 
«'iliglicid op het sjioor niet op 
/ 'n beloop laten cn moeten wc 
m.i.ilicsick-n trclten,' 
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Samenwerking 

,*^:^oe kunnen gemeenten meewerken aan de vei l igheid in BRZO-bedri jven, 
ook als zij daar zelf geen inspecties uitvoeren? Deze en ondere vrogen 
waren het onde rwerp van de thenioday BRZO die op 30 september 2008 
p lootsvond in Roosendaal en op 2 oktober in Eindhoven. 

Themadagen BRZO in Zuidoost- en West-Brabant 

^Samen zorgen voor veiligheid 
in BRZO-bedri|ven' 
Sinds 2007 gelden er kwaliteitseisen 
voor organisaties die inspecties 
uitvoeren bij bedrijven die vallen 
onder het Besluit Risico's Zware 

( pngevallen (BRZO). Als gevolg 
^ daarvan mag bijna geen enkele 

gemeente dergelijke inspecties nog 
zelf uitvoeren. Gemeenten laten 
de inspecties over aan organisaties 
die wél aan de criteria voldoen, de 
zogenaamde maatlatorganisaties. 

Elkaar a a n v u l l e n 
Tijdens de themadagen bespraken de 
gemeenten en de maatlatoi ganisaties 
hoe zij gegeven hun verschillende 
rollen en bevoegdheden elkaar 
kunnen aanxoillen in het belang van 
de exteme veiligheid. 
'Neem nou de situaüe bij Stork 
Boxmeer,' zegt Ignace Cichy 
van de SRE Milieudienst. 'De 
gemeente onderhoudt al jarenlang 
een goede relatie met dit bedrijf 

Door de veranderde wetgeving 
valt de onderneming sinds kort 
onder het BRZO. De gemeente 
zelf mag geen BRZO-inspecties 
uitN'oeren. De inspecteurs 
van de maatiatorganisaties 
vertegenwoordigen de gemeente 
tijdens een inspectie. Maar de 
gemeente vril natuurlijk graag weten 

of de inspecteurs hetzelfde beeld ran 
het bedrijf hebben en welke gevolgen 
de inspectie mogelijk heeft voor 
de gemeente. Want de gemeente 
blijft hoe dan ook bevoegd gezag. 
Daarom is het van belang samen op 
te trekken, eikaars rol te kennen en 
eventuele problemen samen aan te 
pakken.' 

Maatiatorganisaties in Brabant 

Brabant telt drie zogenaamde mootlatorgonisoties die op basis von landeliike criteria 
gecertificeerd z'.[\-< om BRZü-impecties uil te voeren narnens tie! betisrfeiide bevoeac! 
gezog Wet milieubeheer. 
• De regionole milieudienst RMD die bii co 25 BRZO bedruven inspecfiei uitvoert voor 

gemeenten in Midden en West Brabant behalve Brecio 
• SRE Milieudienst die bi; 1 2 BRZO-bedri|ven inspecties uitvoeil voor gemeenfan in 

Oost-Brabant, behalve 's-Hertogenbosch en Cuiik, 
• De provincie Noord-Brobcnt die inspecties ijitvoert bii 25 BRZO-bedrijven die onder 

haar bevoegd gezo-g vallen. 
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Elke dag verlaten mensen de gevangenis omdat ze hun straf hebben 
uitgezeten. Vanwege hun vergrijp en de daarop volgende detentie is hun 
leven ontwricht. Sinds 1006 hieben gemeenten de taak ervoor te zorgen dat 
ex-gedeHneerden de draad weer kunnen oppakken. Een mooie, maar lastige 
opgave. 

V e i f i q h e i d s h u i s M a a s & Le i i q raa f c o ö r d i n e e r t 
q e m e e n t e l i j k e n a z o r q 

s. En dan? 
In de regio Maas & Leijgraaf coördi
neert het Regipnaal Véilighçidsihuis 
sirids i januiu i 20()iS de haziöi]g voor 
de vier gemeenten in hçt district 
Nlaé^iand: Ö$S,XiÖl, Maasdrink c11 
Bci idifze. Nà een jäat° kaP nazorg-
coQrdinatpr Nfar^yan Esch de 
eerste ervaringen öptëkènen. 

CasttsoveHt^ 
'In dc hele regip komen jaarlijks 
honcUTrlcn gcdctitieeiiden yry. 
Tussen 1 Jaimari en 1 septjember 2008 
waren dat er alleen al jOl hief district 
Maa.sland 92, voornamelijk nianiieii. 
Van «ie nu iisen die vrijkómén krij
gen «lij - ahi cohtàctpersodn van de 

betrókken gemeente - een zogen^ärn-
de screeningsrapportage, opgestéld 
door een medewerker maaËb^appe-
lyke dienstveriening van dé gevange
nis. Die ra|)porrage bespreken we in 
hét casusO^érieig van instanties diê 
iéts voor dé betrokken persoon ktm-
n é n betekenen.' 
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